

Je Vaux Rien (JVR)

— Commemorative Manifesto

Author: 0xN0thing

Date: October 31, 2025 · 31 octobre 2025

Dedication: To Satoshi Nakamoto — for the silent gift of Oct 31, 2008

URL: jevauxrien.xyz

ABSTRACT

Je Vaux Rien (JVR) is a satirical, commemorative token dedicated to the original insight of Bitcoin: value emerges from collective belief and coordination. JVR promises nothing, delivers no roadmap, and refuses utility claims. It simply asks: how much value will humanity assign to what openly declares it has none?

1. Context and Commemoration

On October 31, 2008, the Bitcoin White Paper reframed money as a peer-to-peer protocol. Seventeen years later to the day, JVR acknowledges that gift. This manifesto is not a technical proposal; it is a mirror: a clean surface on which the market may project belief, doubt, irony, or indifference.

2. Statement

JVR offers nothing. No promise. No roadmap. No deliverable. Its token is its message: transparent, ironic, immutable. No hidden functions. No tax. No tricks. Just a name — “I’m worth nothing” — and a community that may prove otherwise.

3. Mechanism by Absence

By refusing utility claims, JVR isolates a single variable: belief. If price emerges, it is because participants coordinate around a shared fiction — the same human phenomenon that markets have always revealed.

4. Non-Investment Notice

JVR is not an investment. It is a cultural artifact and a philosophical experiment.
Participation implies independent judgment and personal responsibility.

5. Credit

Created by 0xN0thing. Dedicated to Satoshi Nakamoto. Project site: jevauxrien.xyz.

© JVR — Commemorative Manifesto. No promises • No taxes • Ownership renounced.

Je Vaux Rien (JVR)

— Commemorative Manifesto

Author: 0xN0thing

Date: October 31, 2025 · 31 octobre 2025

Dedication: To Satoshi Nakamoto — for the silent gift of Oct 31, 2008

URL: jevauxrien.xyz

RÉSUMÉ

Je Vaux Rien (JVR) est un token satirique et commémoratif dédié à l'intuition fondatrice de Bitcoin : la valeur naît de la croyance et de la coordination collectives. JVR ne promet rien, n'annonce aucune feuille de route, ne revendique aucune utilité. Il pose simplement une question : quelle valeur l'humanité donnera-t-elle à ce qui affirme n'en avoir aucune ?

1. Contexte et commémoration

Le 31 octobre 2008, le *White Paper* de Bitcoin a reconfiguré la monnaie comme protocole pair-à-pair. Dix-sept ans jour pour jour plus tard, JVR salue ce don. Ce manifeste n'est pas une proposition technique ; c'est un miroir : une surface nette sur laquelle le marché projette croyance, doute, ironie ou indifférence.

2. Énoncé

JVR n'offre rien. Aucune promesse. Aucune feuille de route. Aucun livrable. Son token *est* son message : transparent, ironique, immuable. Aucune fonction cachée. Aucune taxe. Aucune manipulation. Juste un nom — « Je vaux rien » — et une communauté qui, peut-être, prouvera le contraire.

3. Mécanisme par l'absence

En refusant l'utilité revendiquée, JVR isole une seule variable : la croyance. Si un prix émerge, c'est que des participants se coordonnent autour d'une fiction partagée — le même phénomène humain que les marchés révèlent depuis toujours.

4. Notice de non-investissement

JVR n'est pas un investissement. C'est un artefact culturel et une expérience philosophique. Toute participation implique discernement et responsabilité personnelles.

5. Crédit

Créé par 0xN0thing. Dédié à Satoshi Nakamoto. Site du projet : jevauxrien.xyz.

© JVR — Manifeste commémoratif. Sans promesses • Sans taxes • Ownership renoncé.